

Press Release

Council of Europe Press Division

Ref: 347b07

Tel: +33 (0)3 88 41 25 60

Fax: +33 (0)3 88 41 39 11

pressunit@coe.int

internet: www.coe.int/press



47 members

Albania
Andorra
Armenia
Austria
Azerbaijan
Belgium
Bosnia and Herzegovina
Bulgaria
Croatia
Cyprus
Czech Republic
Denmark
Estonia
Finland
France
Georgia
Germany
Greece
Hungary
Iceland
Ireland
Italy
Latvia
Liechtenstein
Lithuania
Luxembourg
Malta
Moldova
Monaco
Montenegro
Netherlands
Norway
Poland
Portugal
Romania
Russia
San Marino
Serbia
Slovakia
Slovenia
Spain
Sweden
Switzerland
"The former Yugoslav Republic of Macedonia"
Turkey
Ukraine
United Kingdom

President of the Assembly welcomes Ukraine election date agreement

Strasbourg, 27.05.2006 - René van der Linden, President of the Parliamentary Assembly of the Council of Europe (PACE), today warmly welcomed the agreement reached this morning between Ukrainian President Viktor Yushchenko and the country's Prime Minister, Viktor Yanukovich, on the holding of parliamentary elections on 30th September 2007.

President van der Linden expressed particular satisfaction at Mr Yushchenko's conclusions that the divergence between them on the matter can thereby be considered "finished" through this compromise solution.

"In my talks last week with both political leaders, I stressed the need to avoid any type of confrontation over the issue, in the overall interest of Ukraine, its citizens and Europe as a whole. This has now been heeded, demonstrating their sense of responsibility for the future of the country. The Parliamentary Assembly and the Council of Europe will continue to offer their availability in assisting Ukraine with all the instruments at the disposal of the Organisation, including in observing the elections, upon invitation."

Ukraine : Le Président de l'Assemblée se félicite de l'accord sur la date des élections

Strasbourg, 27.05.2006 - Le Président de l'Assemblée parlementaire du Conseil de l'Europe (APCE), René van der Linden, a accueilli aujourd'hui avec une vive satisfaction l'accord conclu ce matin entre le Président ukrainien, Viktor Iouchtchenko, et le Premier ministre, Viktor Ianoukovitch, en vue de l'organisation d'élections législatives le 30 septembre 2007.

Le Président van der Linden a notamment salué les propos de M. Iouchtchenko, qui a estimé que son différend avec le Premier ministre sur cette question pouvait être considéré comme « réglé » par cette solution de compromis.

« Lors des entretiens que j'ai eus la semaine dernière avec les deux responsables politiques, j'ai souligné qu'il fallait absolument éviter toute forme d'affrontement en la matière, dans l'intérêt général de l'Ukraine, de ses citoyens et de l'Europe tout entière. Ils ont aujourd'hui tenu compte de cette nécessité, démontrant ainsi qu'ils étaient conscients de leur responsabilité pour l'avenir du pays. L'Assemblée parlementaire et le Conseil de l'Europe continueront d'offrir leur assistance à l'Ukraine en utilisant tous les instruments à la disposition de l'Organisation, y compris l'observation des élections si elle y est invitée. »

To receive our press releases by e-mail, contact : Council.of.Europe.Press@coe.int

A political organisation set up in 1949, the Council of Europe works to promote democracy and human rights continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states.